
Ajuntament de Castelló de la Plana

ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA CELEBRADA PEL CONSELL MUNICIPAL
DEL DISTRICTE CENTRE EL DIA 24 DE MARÇ DE 2021

Número i classe de sessió: 1/2021. Ordinària 

Dia i hora: 24/3/2021 a les 19.15 hores

ASSISTÈNCIA:

PRESIDENT

    Sr. Fernando Navarro Cueva

    VICEPRESIDENT

    Sr. Omar Braina Bou

VOCALS

Persones designades pels grups polítics municipals

Sra. M.ª Luisa Ribes Ferrer Grup Polític Municipal PP

Sra. Carmen Serrano Calduch Grup   Polític  Municipal  Podem-
Esquerra Unida

Sr. Pau Sancho Puerto Grup  Polític Municipal Compromís

        Regidors designats      

Sr. Omar Braina Bou Grup Polític Municipal PSOE

Sra. Susana Fabregat Carrasquer Grup Polític Municipal PP

Veïns designats

Sra. Cielo Leiros Otero Grup Polític Municipal Ciutadans

Veïns designats per l’Alcaldia

Sr. Jaime García Vivas

Representants d’associacions veïnals

Sra. Inmaculada Roig Adelantado AV Raval de la Trinitat
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Sra. María Madueño Muñoz    AV Pl. Constitució

Sra. Teresa Salvador Bellés    AV Zona Centro

Representant de les AMPA

Sra. Lledó Lleó Rubio

SECRETÀRIA

Sra. Marta Mulet Vilar 

ORDRE DEL DIA 

1r.- Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió anterior, celebrada el dia 28 de setembre de
2020

2n.- Nou sistema de control de trànsit en el centre històric per videovigilància.

3r.- Propostes de millora per a la plaça Constitució

4t.- Despatx extraordinari

5é.- Precs i preguntes

Sent les 19 hores i 15 minuts del dia 24 de març de 2021, sota la presidència
de l'Il·lm. Sr. Tinent d'Alcaldia, Fernando Navarro Cueva, es reuneixen els senyors i
senyores  a  dalt  assenyalats  a  fi  de  celebrar,  mitjançant  plataforma  Zoom,  sessió
ordinària del Consell Municipal del Districte Centre, amb la meua assistència com a
Secretària Delegada del Consell per a donar fe de l'acte. De conformitat amb el que es
disposa en l'article 46.3 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del
Règim Local, la Presidència estima que concorre una situació excepcional de risc per
a la salut pel Covid-19 que justifica prou la celebració d'aquesta sessió per mitjans
telemàtics. 

Assisteix  com a  convidat  Jorge  Ribes,  Regidor  de  Mobilitat  Sostenible  de
l'Ajuntament de Castelló.

Comprovat el “quòrum” d'assistència, per la Presidència es procedeix a iniciar
la sessió passant a tractar els punts inclosos en l'ordre del dia.

1.-  Aprovació,  si  escau,  de  l'acta  corresponent  a  la  sessió  anterior,
celebrada el dia 28 de setembre de 2020.

No presentant-se objeccions, l'acta resulta aprovada per unanimitat.

2.-  Nou  sistema  de  control  de  trànsit  en  el  centre  històric  per
videovigilància.
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Ajuntament de Castelló de la Plana

Sr. Jorge Ribés, regidor delegat de Mobilitat Sostenible intervé per a explicar
el sistema de control de trànsit en el centre històric per videovigilància.

Assenyala que es tracta d'un sistema amb cambres OCR instal·lat des de fa
mes i mig per al control dels vehicles al centre de la ciutat, delimitat per l'Av. Rei Sr.
Jaime, Carrer Governador i Plaza Clavé. Es tracta de donar continuïtat al sistema ja
existent millorant-lo. Indica que es reduiran les incidències per avaries i els accidents
en vehicles causats pels bolardos. Destaca la importància d'eliminar elements verticals
de la via pública. Es tracta d'un sistema informatitzat permetrà en el futur la limitació de
vials de manera fàcil i econòmica. No s'ha produït variació en els horaris de càrrega i
descàrrega, no s'han modificat els itineraris ni els accessos als comerços i habitatges
particulars, tampoc afecta a vehicles de Policia, ambulàncies… ni l'accés de vianants o
ciclistes.  Recorda  que la  Unió  Europea  exigeix  que  les  ciutats  de més de  50.000
habitants habiliten zones de baixes emissions en el seu nucli urbà. 

La Sra. Fabregat comenta que s'ha presentat pel Partit Popular una moció al
Ple per a eliminar  durant el  període de pandèmia aquest sistema, considerant  que
incrementa la imposició de sancions. Apunta que la implantació no s'ha realitzat amb el
consens  dels  col·lectius  afectats.  Sol·licita  a  l'equip  de  govern  una  reflexió  sobre
aquest assumpte i al·ludeix a la recollida de més de 2.000 signatures en contra del
sistema de videovigilància implantat. 

La Sra. Salvador pregunta si els qui disposen de targeta per a l'accés a la
zona  centre  han  de  renovar-la.  El  Sr.  Ribes  contesta  que  no  és  necessari  fins  a
l'arribada de la data de caducitat.

El. Sr. Braina pregunta si existeix alguna restricció diferent ara en relació amb
l'anterior sistema de control de l'accés de vehicles al centre de la ciutat. El Sr. Ribés
indica no existeixen diferències i que únicament han variat els instruments de control.

La Sra. Fabregat insisteix en la falta de consens per a la implantació d'aquest
sistema i fa referència al descontentament de veïnes i veïns, comerciants, entitats com
COCEMFE… Refereix de nou les 2.000 signatures recollides. El Sr. Braina apunta que
el percentatge no resulta significatiu sobre el total d'habitants de la zona.

La Sra. Leiros comenta el difícil que resulta travessar la Porta del Sol. 

La Sra. Ribes mostra la seua conformitat amb l'exposat per la Sra. Fabregat i
insisteix en la disconformitat de COCEMFE i els comerços de la zona. El Sr. Ribes li
respon que el  desacord dels comerços no és unànime, en relació amb COCEMFE
assenyala  que  en  l'entrevista  mantinguda  amb  aquesta  entitat  no  s'han  mostrat
disconformes. 
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El Sr. García comenta que la instal·lació l'any 2005 dels bolardos ha derivat
en un sistema incòmode en l'actualitat per qüestions de caràcter tècnic. Refereix 227
reclamacions tramitades en el 2005 per danys causats pels bolardos a turismes.

La Sra. Fabregat insisteix que es partit no és contrari al sistema de control a
través de cambres, però considera que la implantació durant el període de pandèmia
no és adequada. Indica que no desitja convertir el debat en una qüestió de caràcter
polític i defensa que el Partit Popular no està liderant cap recollida de signatures sobre
aquest assumpte. 

La Sra. Serrano pregunta si les signatures recollides corresponen en la seua
majoria a residents o a persones que accedeixen als comerços. La Sra. Fabregat li
contesta que desconeix aquesta dada, però indica que el preguntarà.

3.- Propostes de millora per a la Plaça Constitució.

En relació amb les millores de la Plaça Constitució, el Sr. Navarro comunica
que s'han realitzat les següents:

.- Eliminació d'arbustos per a la millora de la visibilitat en la plaça.

.- Poda d'arbres per a la millora de les condicions d'il·luminació.

.- Retirada de bancs per a evitar la realització de “botellons”.

.- Augment de la presència policial.

.- Altres mesures tendents a evitar conflictes i molèsties al veïnat.

La Sra.  Madueño confirma les  millores  relacionades  i  sol·licita  s'estudie  la
possibilitat  de  col·locar  cambres  perquè  únicament  tinguen  accés  a  la  plaça  els
vehicles  propietat  de  persones  residents.  Proposa  la  millora  dels  jardins  i  de  la
il·luminació i la reducció de places d'aparcament. Assenyala que en la plaça es troba
de  manera  habitual  una  persona  que  sembla  tindre  problemes  de  salut  mental  i
sol·licita la intervenció de l'Àrea de Benestar Social. Indica també la conveniència de
no concedir més llicències per a l'obertura de bars en aquest espai. 

La Sra. Fabregat pregunta si existeixen novetats en relació amb el centre de
salut que es va tancar. La Sra. Madueño contesta que sembla ser que ja s'ha trobat un
local en el qual habilitar el nou centre, però es desconeix quin és amb exactitud. El Sr.
Navarro indica que no tenen notícies referent a això però que es contactarà amb la
Conselleria de Sanitat Universal a fi d'esbrinar en què estat es troba aquest assumpte. 

4.- Despatx extraordinari. 

No hi ha assumptes a tractar. 

5.- Precs i preguntes. 
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El Sr. Braina trasllada la proposta veïnal que es millore la limitació de l'accés a
l'Escola Pia i es millore l'accés des del Carrer Conde Noroña a altres vials. El Sr. Ribes
contesta que l'accés a l'Escola Pia es va millorar amb les actuacions dutes a terme per
als  accessos  segurs  dels  escolars  als  centres.  En  relació  amb  la  col·locació  de
cambres, assenyala que no es valora en aquest moment, però es treballarà en aqueix
assumpte a mitjà termini. Pel que fa referència al Carrer Conde Noroña, apunta que la
modificació va obeir a qüestions de seguretat i es considera necessari mantindre-la. El
Sr. Braina proposa que es dote d'accés únicament a les veïnes i veïns. El Sr. Ribes
contesta que seria necessària la instal·lació d'un sistema de control que permetera
discriminar quines persones resideixen en aquesta zona i qui no.

 

El  Sr.  Sancho pregunta si  els  rebaixes de vorada que s'estan realitzant  al
Carrer Asensi van dirigits a l'habilitació de passos de vianants. El Sr. Ribes contesta
que sí,  destacant  els  problemes que planteja aquest  vial  per la  seua amplària  i  el
nombrós trànsit de vehicles. 

La Sra. Fabregat pregunta per les obres del Col·legi Herrero i comenta que els
contenidors  verds  es  troben  a  vegades  desbordats.  El  Sr.  Ribes  contesta  que
desconeix  els  terminis  exactes  de la  realització  de les  obres  del  Col·legi  Herrero.
Sobre els contenidors, comenta que s'està treballant en un Pla de Residus Municipal. 

La Sra. Ribes planteja la demanda veïnal que es col·loquen contenidors amb
pedal al Carrer Antonio Pons. Denúncia que existeixen locals comercials en la zona
Centre,  al  Carrer  Luis  Zorilla  i  al  Carrer  Colón  escaira  amb  Alloza  en  condicions
d'higiene inadequades. D'altra banda, refereix a la presència d'un home en la Plaça
Horts dels Corders que necessita l'atenció de Benestar Social, referent a això, el Sr.
Navarro  contesta  que  coneix  el  cas  i  que  per  part  de  l'Ajuntament  s'ha  obert  un
expedient per a intentar ajudar a aquesta persona. En relació amb la pregunta sobre el
quiosc de la Plaça El Real, el Sr. Navarro contesta que s'està licitant la concessió. A la
pregunta de per què no s'han convocat les reunions del Consell de Districte, el Sr.
Navarro  contesta que la  Junta de Govern Local  va  acordar  que les  reunions dels
òrgans de participació ciutadana havien de realitzar-se per mitjans telemàtics i que la
Junta de Districte va decidir que únicament foren presencials. 

La  Sra.  Roig  denuncia  que els  pivots  del  Carrer  San Francisco  continuen
obstaculitzant el pas dels vianants. Sol·licita contenidors amb pedal a la cantonada del
Carrer Navarrés amb Trinidad. D'altra banda, requereix que la policia realitze major
vigilància  pel  Raval  de la  Trinitat  i  insta que es netegen els  comerços tancats del
Carrer  Governador  fins  a  la  Plaça  Hernán  Cortés.  La Sra.  Roig  denuncia  que les
plantes  baixes  que  abans  utilitzaven  les  colles  ara  s'han  convertit  en  habitatges  i
refereix  concretament  un cas al  Carrer  San Francisco,  prop de la  cantonada amb
Conde Noroña. 
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El Sr. García sol·licita es retiren les tanques col·locades en el seu moment
pels despreniments de material de la façana d'un edifici del Carrer *Egual i pregunta si
s'ha procedit a aperturar un expedient sancionador. Prega la presència en la pròxima
reunió del Sr. Ignasi García. 

Sent les 20 hores i 10 minuts de la data indicada en l'encapçalament, per no
haver-hi més assumptes que tractar, el Sr. President alça la sessió, de tot això, com a
Secretària en dono fe i, per deixar-ne constància, alce la present acta.
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